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Protokół   nr  XXXVII / 2017  
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  27 kwietnia  2017r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.03 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

Porządek obrad:  
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności,  

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołów z sesji odbytych w dniach 22 mara i 12 kwietnia br. 

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach  w dniach 22 marca  

i  12  kwietnia   br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Interpelacje i wnioski Radnych.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych publicznych  -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r.  -  poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (p.Zagórska)  -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (p,Bollin)   -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej z 

Nadleśnictwem Kaliska na rzecz realizacji projektu pn.: „Zabezpieczenie zasobów 

przyrodniczych Borów Tucholskich poprzez ochronę i restytucję różnorodności gatunkowej i 

siedliskowej w Arboretum Wirty”.  

9. Podjęcie uchwały   w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XXXV/253/2017 Rady 

Gminy Zblewo z dnia 22 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego na okres od 1 września 2017r. do 31 sierpnia 2019r. -  

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
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b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2017. 

11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

12. Wolne wnioski i zakończenie. 

 

Ad.1 

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XXXVII Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Panie  i Panów Radnych, Pana Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, Pana Nadleśniczego 

Andrzeja Przewłockiego, kierownika Zakładu Komunalnego, kierownika Posterunku Policji,   

kierownika Centrum Usług Wspólnych, Komendanta Gminnego OSP, Panią dyrektor Gminnego 

Ośrodka Kultury, Panią kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej, Panią  kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, pracowników gminy, Panie i Panów sołtysów, mieszkańców, Panią Dyrektor 

Zespołu Kształcenia i Wychowania w Pinczynie,  Pana mecenasa.  

Następnie minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego niedawno sołtysa wsi Lipia Góra p.Jana Szuby.  

W dalszej części spraw regulaminowych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w sesji udział 

bierze 11 Radnych na stan Rady 15, a więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  sesji i zapytał, czy do porządku  sesji są 

uwagi lub wnioski.  

Radny p.K.Niemczyk zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu dotyczącego   uchylenia 

uchwały nr XIX/127/16 Rady Gminy Zblewo z dnia 17 marca 2016r. w sprawie wyrażenia zgody na 

wystąpienie gminy Zblewo o pozwolenie na budowę inwestycji: „ Budowa domu opieki dla osób 

starszych – zakładu pielęgnacyjno-opiekuńczego na terenie działki nr 215 w miejscowości 

Borzechowo ze względu na konieczność przeprowadzenia konsultacji prawnych. 

Wójt Gminy zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017 – 2027. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek Pana Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XXXV/253/2017 

Rady Gminy Zblewo z dnia 22 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego na okres od 1 września 2017r. do 31 sierpnia 2019r. 

Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Za przyjęciem wniosku Radnego, aby znieść punkt dotyczący   uchylenia uchwały nr XIX/127/16 Rady 

Gminy Zblewo z dnia 17 marca 2016r. w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie gminy Zblewo o 

pozwolenie na budowę inwestycji: „ Budowa domu opieki dla osób starszych – zakładu pielęgnacyjno-

opiekuńczego na terenie działki nr 215 w miejscowości Borzechowo głosowali wszyscy Radni. 

Za wprowadzeniem punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2017 – 2027 głosowali wszyscy Radni. 

Za wprowadzeniem punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

nr XXXV/253/2017 Rady Gminy Zblewo z dnia 22 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego na okres od 1 września 2017r. do 31 

sierpnia 2019r. głosowali wszyscy radni. 

Za przyjęciem porządku obrad ze zmianami wcześniej przegłosowanymi głosowali wszyscy Radni.  

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 22 marca 2017r. głosowali wszyscy Radni. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 12 kwietnia  2017r. głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.2  

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 22 marca i 12 kwietnia br. 

oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radni w/w informację otrzymali i  nie mieli do niej żadnych  pytań. 
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Ad.3 

Interpelacje i wnioski Radnych.  

Radny p.S. Fojut poinformował, że ma marcowej sesji składałem taką interpelację odnośnie ile żeśmy 

wydali na zimowe utrzymanie dróg i ile zostało środków na bieżące utrzymanie. Następną  interpelację 

jaką składałem było to, kto  opiekuje się siłownią i jakie    wynagrodzenie ta osoba otrzymuje. Prosiłem 

aby te odpowiedzi dostać na piśmie, ale do dzisiejszego dnia niestety takiej odpowiedzi  nie 

otrzymałem.  Nie wiem dlaczego? Po raz pierwszy się z tym spotykam i dalej proszę o tę odpowiedź 

na piśmie Następna sprawa to w ubiegłym tygodniu  w prasie lokalnej mogliśmy przeczytać o 

zadłużeniu gmin w powiedzie starogardzkim. Ja myślę, że jeśli  chodzi o naszą gminę to jesteśmy tam 

na pierwszym miejscu, ale myślę  że tam nie do końca jest napisana prawda, bo ostatnio otrzymaliśmy 

wieloletni plan finansowy i każdy umie sobie policzyć, że zadłużenie naszej  gminy nie wynosi 37%, a 

jak policzymy to tam jest ponad 45%. Wiadomo, że ten wskaźnik się zmienił bo mamy to 500+,  z tego 

gmina ma 12 mln i ten wskaźnik się obniżył, ale mimo wszystko ta gmina jest zadłużana, a nie jak tam 

się pisze że oddłużana. Jeśli dziś ktoś chce powiedzieć  że 18 mln jest większym zadłużeniem jak 21 

mln to przepraszam bardzo  

Wójt Gminy wyjaśnił, że tam jest wszystko zgodne z prawem. Ja nie mógłbym sobie pozwolić na to, 

aby niezgodnie  z prawdą to napisać. Było to zresztą skonsultowane z Panią Skarbnik. Jak Pan Radny 

raczył zauważyć bądź nie, bo z tego wynika że nie,  że to jest zadłużenie na  dzień  w porównaniu do 

ubiegłego roku. Tak inne gminy też podały swoje zadłużenia.  Pan Radny ma rację, bo dochód u nas  

wzrasta  i tam było wyraźnie powiedziane i zapytanie też takie było i odpowiedziałem tak jak 

rzeczywistość wskazuje.   

Radny p.K.Niemczyk powiedział, że za poprzedniego  Wójta mieliśmy jedną kancelarię prawną, która 

prowadziła sprawy  gminy. Aktualnie chyba są trzy kancelarie, które prowadzą sprawy gminy. Z tego 

co pamiętam kancelaria p.Zielińskiego sprawy miała prowadzić do końca marca, umowa była do 

końca marca. Pan Zieliński widzę dalej jest i ta kancelaria dalej  działa. Pytanie, ile tych kancelarii jest 

i faktycznie czemu ta umowa nie została jeszcze  rozwiązana i czy  została przedłużona? 

Wójt Gminy odpowiedział, że to jest na takiej zasadzie, że jeśli dana sprawa jest prowadzona ja nie 

mogę sobie pozwolić na zmianę prowadzenia danej sprawy. To jest plac 700-lecia, to są śmieci. 

Firmie za odzyskanie vatu płaci się 10 -15%, a p.Zieliński odzyskał  vat gratisowo, tylko przez 

prowadzenie sprawy. Ja muszę  pewne sprawy dokończyć i też muszę się posiłkować kancelariami. 

Te kancelarie tutaj pracują bo są  niezbędne, aby dokończyć niektóre dzieła. Państwo Gramatowscy  

przyjeżdżają tylko po to, bo są dla klientów, dla ludzi i  mieszkańców, bo ta otwartość naszej gminy 

jest wyjątkowa. Nie ma tego w żadnej gminie, żeby nasza kancelaria świadczyła usługi   dla 

mieszkańców. 

Przewodniczący Radu Gminy zapytał odnośnie sensu przesuwania zebrań  wiejskich na jesień. 

Mecenas p.p.Zieliński odpowiedział, że zebrania muszą się odbyć minimum raz w roku i  nie jest 

wskazane kiedy ma się odbyć to zebranie. Zebranie które się odbywa musi  zatwierdzić sprawozdanie 

z poprzedniego roku.  To zależy od woli danej społeczności lokalnej, od organu który ma prawo 

zwołać  zebranie, którym jest między innymi Wójt.  To jest zależne od Państwa. 

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że zgodnie ze statutem sołectwa zebranie wiejskie zwołuje 

wójt, sołtys, rada sołecka lub na wniosek jakiejś części mieszkańców. Ja mam takie wątpliwości, czy 

zatwierdzanie sprawozdania z działalności sołtysa i rady sołeckiej za rok 2016 będzie na miejscu np. 

we wrześniu, październiku roku 2017? Czy  nie będzie to narażało Wójta, poszczególnych sołtysów na 

śmieszność? 

Wójt Gminy poinformował, że jak by wyznacznikiem był faktycznie ten jeden rok, 12 miesięcy  to 

byśmy musieli sukcesywnie każdego roku te zebrania organizować. Natomiast jak wskazałem, miałem 

w tym roku spotkania z mieszkańcami, miałem na ten temat informacje w biuletynie i ta forma będzie 

jak najbardziej efektywna dla mieszkańców, bo będę mówił o tym  co zostało wykonane. Zależy mi  na 

tym, żeby zebrania odbywały się w dobrej, miłej atmosferze, żeby te rzeczy które są zaległe były 

zrealizowane. Wiemy jak te zebrania wyglądają i uważam, że ta nowa forma rozwiązania jest na 

czasie. Inne gminy też to stosują. Kiedyś właśnie zebrania wiejskie odbywały się u nas jesienią i chcę 

wrócić do tego systemu. Ja nie muszę  twardo stać przy systemie poprzednika, że zebrania robimy na 

początku roku. 

AlicjaZ
Podświetlony

AlicjaZ
Podświetlony

AlicjaZ
Podświetlony

AlicjaZ
Podświetlony
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Ad.4  

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych publicznych. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K. Surówka.  

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXVII/272/17 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych publicznych w 

załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K. Surówka.  

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXVII/273/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. w załączeniu do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.   

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K. Surówka.  

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S. Fojut przypomniał, że Pan Wójt chciał negocjować z Panią Zagórską. 

Wójt Gminy potwierdził, że będzie negocjował.   

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXVII/274/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K. Surówka.  

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXVII/275/17 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  
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Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej z Nadleśnictwem 

Kaliska na rzecz realizacji projektu pn.: „Zabezpieczenie zasobów przyrodniczych Borów Tucholskich 

poprzez ochronę i restytucję różnorodności gatunkowej i siedliskowej w Arboretum Wirty”.  

p.Andrzej Przewłocki Nadleśniczy Nadleśnictwa Kaliska  podziękował za możliwość przybycia na 

sesję  i powiedzenia o tym, co chcą zrobić. Podziękował również Panu Wójtowi i pracownikom Urzędu 

za to,  że pochylili się nad tym projektem. Następnie poinformował, że  ten projekt trochę brzmi 

zagadkowo, ale jest to tylko część projektu. Występujemy do Urzędu Marszałkowskiego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego związanego z restytucją gatunków, natomiast pula pieniędzy 

przeznaczona w tym konkursie to jest 10,5 mln zł, cały projekt pewnie byłby połową tej kwoty i po 

konsultacjach w Urzędzie wiemy już, że  nie mamy szans na  to, żeby nasz projekt był w ogóle brany 

pod uwagę. Co chcemy tam zrobić? Chcemy zacząć od modernizacji parkingu przed arboretum, od 

zrobienia centralnego wejścia z biletami, poprzez wykonanie placu zabaw dla dzieci, unowocześnienie 

budynku edukacyjnego który tam jest. Arboretum składa się z części parkowej i leśnej  i mamy teraz 

nową część leśną dołączoną do tej starej  i potrzebne są tam alejki, pomosty nad  wodami, żebyśmy 

nie tylko mogli stąpać po  twardym gruncie, ale żeby przejść nad wodą i zobaczyć tereny związane z 

ochroną.  Chcemy postawić tam nową szklarnię, która służyłaby wprowadzaniu produkcji, 

wprowadzaniu  gatunków, które są zagrożone wyginięciem. Chodzi też o całą sferę informatyczną, bo 

w dzisiejszych czasach trzeba dostosować się również do młodzieży. Chcemy zacząć od 

wybudowania porządnej szklarni, od wykonania kładek na terenach podmokniętych oraz   ścieżki 

rowerowej wokół arboretum, która  spinałaby się ze ścieżką rowerową wykonywaną przez Powiat 

wzdłuż drogi powiatowej Borzechowo – Wirty. Ten projekt jest szacowany w tej chwili na prawie 2 mln 

zł. Potrzebujemy partnerstwa, bo partnerstwo jest punktowane  i partnerstwo, w którym każdy z 

partnerów wykonuje swoje rzeczy indywidualnie, oddzielnie jest punktowane bardziej niż  partnerstwo 

na podstawie listu intencyjnego.  Dlatego wystąpiliśmy z prośbą,  żeby gmina Zblewo była naszym 

partnerem  w tym projekcie. Całość kwoty, którą ewentualnie gmina miałaby ponieść to 32.520,00zł 

przy czym 85% jest dofinansowania, a 15% z tego jest kosztem, który byłby kosztem gminy.  W 

ramach tej  kwoty mają być pogadanki w szkołach, wycieczki do arboretum w Wirtach oraz 

organizacja rajdu rowerowego. Proszę o przychylne spojrzenie na nasz projekt.      

Radny p.K.Niemczyk zapytał Panią Skarbnik, czy możemy wpisać to zadanie do WPF?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeżeli Rada Gminy podejmie taką uchwałę, że przystępujemy do tego 

partnerstwa  to musimy do WPF wpisać. Istnieje jednak niebezpieczeństwo, że być może opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej będzie negatywna.   

Radny p.K.Niemczyk zapytał Pana Nadleśniczego, czy tę uchwałę Rada musi podjąć teraz, czy 

można najpierw to sprawdzić? 

p.A. Przewłocki odpowiedział, że niestety czasu jest bardzo mało, bo do jutra jest termin składania 

wniosków i albo podpiszemy te umowę jutro i podłączymy do wniosku, albo nie będziemy składać tego 

wniosku, bo to  jest element który musimy spełnić. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał, a jak RIO się wypowie że nie możemy tego ująć to co wtedy? 

Mecenas p.P.Zieliński odpowiedział, że wtedy nie będzie partnerstwa w tym projekcie.   

Radny p.S.Fojut zapytał, czy środki na to mamy? 

p.A.Przewłocki odnośnie spraw finansowych odpowiedział, że te rzeczy infrastrukturalne będą się 

działy w 2019r., a to co dotyczy gminy Zblewo to  byłby rok 2020. Jest to więc perspektywa odległa i 

byśmy nie występowali z prośbą gdyby  tego partnerstwa nie potrzebowali.  

Wójt Gminy stwierdził, że te 5.000zł znajdziemy w budżecie.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że każdy mieszkaniec, każdy Radny  zdaje sobie sprawę 

czym jest arboretum Wirty położone na naszym terenie i nasz wkład w wysokości 5.000zł jest 

naprawdę znikomy i tak odległy w czasie, a jak możemy za te skromne pieniądze pomoc zrealizować 

taki piękny projekt to ja nie widzę żadnych przeciwwskazań. Jeżeli RIO wypowie się na nie to trudno. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwala Nr XXXVII/276/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej z 

Nadleśnictwem Kaliska na rzecz realizacji projektu pn.: „Zabezpieczenie zasobów przyrodniczych 

Borów Tucholskich poprzez ochronę i restytucję różnorodności gatunkowej i siedliskowej w Arboretum 

Wirty” w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały   w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XXXV/253/2017 Rady Gminy 

Zblewo z dnia 22 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego na okres od 1 września 2017r. do 31 sierpnia 2019r. 

Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.K. Surówka.  

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J.Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXVII/277/17 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XXXV/253/2017 Rady 

Gminy Zblewo z dnia 22 marca 2017r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego na okres od 1 września 2017r. do 31 sierpnia 2019r. w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2017. 

Pani Skarbnik wyjaśniał, że zmiany dotyczą dopisania przedsięwzięcia dotyczącego umowy 

partnerskiej z Nadleśnictwem oraz przedsięwzięcia „ Interaktywny przedszkolak”. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XXXVII/278/17 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2017 w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.11 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu. 

 

Ad.12 

Wolne wnioski i zakończenie. 

p.P.Kątniak poinformował, że mieszka przy  ul. Głównej 39 i  był dzisiaj u  p.Wójta i zgłaszał pleśń w 

mieszkaniu na wysokości lamperii. Sprawę tę zgłaszał w lutym kierownikowi Zakładu Komunalnego, 

ale do tej pory nikt tego nie załatwił, a ma dwójkę małych dzieci i niedługo urodzi się trzecie dziecko. 

Wynajmuje mieszkanie komunalne, płaci  za  nie i Zakład Komunalny powinien mu to naprawić.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że p. Kątniak był dzisiaj  u mnie i to ze mną dzisiaj  załatwiał. Ja dzisiaj się 

dowiaduję o tym, wcześniej nie wiedziałem, że jest tego typu sytuacja. Przekazałem Panu 

Kierownikowi tę sprawę  do załatwienia jako priorytet.   

p.J.Mańsk poinformował, że budynek przy ul. Głównej 39 jest w opłakanym stanie. W ostatnim czasie 

szalety przenieśliśmy do środka, w ubiegłym roku wyremontowaliśmy dach na chlewikach. Pan 

Kątniak rzeczywiście  zgłaszał ten temat w miesiącu lutym, ale jak  przejmował to mieszkanie to ono 

tak wyglądało. W miesiącu kwietniu,  maju możemy przystąpić do prac  związanych z drenażem.  Nie 

poprawimy nagle wszystkiego w tym budynku. Pan Wójt dzisiaj ze mną na ten temat rozmawiał i 

odpowiedź była taka, że się tym zajmiemy.  

p.Cz.Pietruszyński zapytał: 

-  dlaczego jezdnia przy której mieszka nie jest naprawiana, a są tam same dziury?  

-  dlaczego nic się nie robi na hydroforni na cmentarzu?   

-  czy jezdnia rowerowa i droga gdzie mieszka będzie oświetlona? 
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-  co z dziurami  we wiosce? 

Odnośnie  wszystkich dróg wód popłucznych  z hydroforni ze Zblewa dodał, że nie można tego tak 

zostawić, bo wszystkie studnie są podłączone.  Zapytał również o sprawę hydrantów. Zgłosił potrzebę 

naprawienia drogi w Zblewie jak się idzie na tory, gdzie się wjeżdża na Cis oraz na ul.Piaskowej.     

Wójt Gminy poinformował, że na komisji wczoraj padło pytanie, dlaczego  Pana mecenasa 

Zielińskiego nie ma i dzisiaj jest do dyspozycji  Radnych jeśli są pytania.  

Przewodniczący Rady  Gminy powiedział, że wczoraj było takie zapytanie w związku z tym zniesionym 

dzisiaj punktem, że Pański współpracownik p.A. Gautier rozwiewał  wątpliwości Radnych jeżeli  chodzi 

o temat działki nr 215  w Borzechowie i ubolewaliśmy nad tym, że Pana wczoraj nie było.  

Mecenas p.P.Zieliński wyjaśnił, że wczoraj nie mógł być na tej komisji, ale bardzo chętnie  odczyta  

dwa zdania ze swojej opinii, którą wyrażał na zapytanie pracowników merytorycznych w tej sprawie  

1 kwietnia 2015r. i  to jest dosyć istotna data. „ Podkreślić należy, iż nie sposób przewidzieć czy przy 

uzgadnianiu  decyzji o pozwolenie na budowę Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Gdańsku 

ponownie nie zakwestionuje publicznego charakteru przedmiotowej decyzji dla p.Langowskich, 

uznając takie działanie za próbę obejścia prawa. Wójt Gminy Zblewa naraża się  na zarzut 

bezpodstawnego działania na korzyść podmiotu prywatnego  w związku z decyzją służącą w istocie 

realizacji jego interesu  oraz omijania w tym celu wydanego przez Generalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska postanowienia.” Chodzi o wydanie decyzji dotyczącej ustalenia lokalizacji inwestycji celu 

publicznego.  Tutaj w konkluzji opinii pisze, że Wójt może   wydać taką decyzję bo nie ma przepisów 

prawa które to zabrania, ale reszta już powinna spoczywać na inwestorze. Ta opinia winna być w 

aktach   tego postępowania. To była jedyna rzecz kiedy zajmowałem się tą sprawą, czyli wydałem 

cenną opinię 1 kwietnia 2015r. po otrzymaniu maila z zapytaniem. Jeśli macie Państwo jakiejkolwiek 

dalsze pytania, to bardzo chętnie  odpowiem, ale po zapoznaniu się z całością dokumentów.    

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy p.A.Gautier ówczesny Pana współpracownik  wiedział o tej 

opinii czy niekoniecznie?  

Mecenas p.P.Zieliński odpowiedział, że ona powinna być w aktach gminy. 

Radny p.S. Fojut zapytał, w czym  pracownicy merytoryczni wtedy zawinili? 

Mecenas p.P.Zieliński odpowiedział, że ja nie mówię że pracownicy merytoryczni w czymkolwiek 

zawinili. Ponieważ wczoraj mnie nie było, a były pytania więc przywiozłem opinię, którą mogę 

pokazać. Ja dostałem zapytanie, czy gmina może wydać ustalenie lokalizacji inwestycji celu 

publicznego? Tak może, ale naraża się przy tym na ryzyko obejścia  prawa i ryzyko  

zakwestionowania  decyzji przez  Regionalnego Dyrektora Ochrony  Środowiska. 

Radny p.K.Niemczyk zauważył, że p.A.Gautier powoływał się na opinię kancelarii p.Gramatowskich. 

Mecenas p.P.Zieliński wyjaśnił, że nie wie na jaką opinię powoływał się p.A. Gautier i dodał, że opinia 

jest jedna, może być wydana decyzja lokalizacyjna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kim na tamten  czas był p.A Gautier u Pana? 

Mecenas p.P.Zieliński odpowiedział, że w 2016r. był adwokatem  z pełnymi uprawnieniami. W roku 

2015 był aplikantem i dlatego  ja podpisywałem opinię 

p.M.Głodek zapytała, w jakiej formie była przekazana ta opinia, bo jej  nie ma, ma tylko opinię 

Gramatowskich.  

Mecenas p.P.Zieliński odpowiedział, że w formie pisemnej i dodał, że po tej opinii została wydana 

decyzja lokalizacyjna.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 17.00, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXXVII 

sesję Rady Gminy Zblewo.  

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona „ XXXVII sesja – 27.04.2017r”. 

 

Protokółowała 

A.Zalewska                     Przewodniczący Rady Gminy 

 

         Leszek Burczyk  
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